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REVISTA PRESEI 
 

 Salariile din sistemul sanitar | Zeci de manageri de spitale, la discuţii cu premierul. Dăncilă: Vom răspunde cu 
soluţii corecte/ Negocierile, reluate marţi, de la ora 12.00 
Managerii de spitale au ajuns, luni, la sediul Guvernului, ca să discute cu premierul Viorica Dăncilă pe tema 
salariilor din sistemul sanitar. La intrarea în Palatul Victoria, s-au creat cozi, din cauza filtrului de securitate. 
Dăncilă: Vom răspunde cu soluţii corecte 
remierul Viorica Dăncilă, a declarat, luni în timpul întâlnirii cu managerii spitalelor pe tema salarizării din sistemul 
de sănătate şi a modalităţii de aplicare a sporurilor, că vrea să prezinte cu soluţii concrete şi corecte, care să 
răspundă situaţiilor pe care aceştia le întâmpină. 
”Am vrut să avem această discuţie pentru că domeniul sănătăţii este prioritar pentru mine, ca prim-ministru, 
pentru Guvernul pe care îl conduc. Din acest motiv, sănătatea, alături de educaţie, a beneficiat de încă o majorare 
salarială. Vă ascult cu toată deschiderea pentru că vreau să văd direct cu ce probleme vă confruntaţi. Vom analiza 
tot ceea ce semnalaţi dumneavoastră, astfel încât să venim cu soluţii concrete şi corecte, care să răspundă 
situaţiilor pe care le întâmpinaţi”, a afirmat prim-ministru Viorica Dăncilă, potrivit unui comunicat de presă remis 
MEDIAFAX. 
Potrivit comunicatului Executivului, managerii care au intervenit în cadrul întâlnirii au apreciat că noua legislaţie 
privind salarizarea în sănătate a determinat majorări salariale consistente, îndeosebi pentru medici. Însă, au 
semnalat că sunt şi cazuri punctuale în care veniturile unor angajaţi din sistem, aferente lunii martie 2018 au 
scăzut în raport cu venitul încasat pentru februarie 2018. 
De asemenea, au fost semnalate unele diferenţe în ceea ce priveşte veniturile medicilor, ca urmare a aplicării 
regulamentului de sporuri, în funcţie de ordonatorul principal de credite de care aparţine spitalul în care lucrează, 
respectiv Ministerul Sănătăţii, consiliul judeţean sau consiliul local. 
Ca urmare a consultărilor cu cei aproximativ 350 de manageri de spitale, premierul Viorica Dăncilă a stabilit 
formarea unui grup de lucru din care să facă parte reprezentanţi ai Executivului şi manageri ai unor spitale din 
subordinea Ministerului Sănătăţii, ai consiliilor locale şi judeţene, precum şi ai spitalelor monospecializate. Acest 
grup de lucru va analiza problemele semnalate de manageri şi va propune soluţii de răspuns. 
Discuţiile dintre Guvern şi cadrele medicale, reluate marţi, de la ora 12.00 
Discuţiile dintre reprezentanţii Guvernului şi cadrele medicale nemulţumite de regulamentul de sporuri vor fi 
reluate marţi, de la ora 12.00. Directorul Serviciului de Ambulanţa Galaţi susţine că nu pot creşte alocaţiile 
bugetare şi trebuie găsite soluţii privind calculul sumelor disponibile.  
"Hotărârea a fost să se facă nişte grupuri de lucru din câte trei reprezentanţi pe fiecare categorie de unităţi 
sanitare. De mâine, de la ora 12.00, ne întâlnim şi începem această activitate şi o să punem pe hârtie problemele 
cu care ne confruntăm şi soluţiile pe care le propunem noi ca la nivelul Guvernului să se ia o soluţie. Ce am înţeles 
este că banii sunt ficşi, nu pot creşte alocaţiile bugetare, ca atare trebuie să găsim soluţii în legătură cu un calcul 
echitabil al sporurilor între diverse unităţi sanitare şi categorii de personal", a declarat, după întâlnire, Mihai 
Polinschi, director al Serviciului Ambulanţă Galaţi. 
Directorul Spitalului de Oftalmologie din Capitală, Monica Pop, a declarat că, în cadrul negocierilor de la Palatul 
Victoria între managerii de spitale şi premierul Viorica Dăncilă, s-au discutat situaţiile fiecărui tip de spital, fiind 
luată măsura creării unui grup de lucru la nivel guvernamental. 
"Doamna prim-ministru a propus în mod foarte corect să se facă un grup de lucru de câţiva manageri, pentru că la 
întâlnire au fost foarte mulţi, cred că erau 600 în sală, poate şi directori medicali sau administrativi, dar erau 
foarte, foarte mulţi. Poate erau o mie. Premierul a întrebat despre fiecare şi fiecare manager care are probleme s-
a ridicat să spună ce probleme are. Asta cu grupul de lucru e un lucru foarte deosebit. Mie mi se pare absolut 
inadmisibil să aibă sporuri egale medicii din spitale. La spitalul din Făurei sau nu ştiu care, unde doctorul de gardă 
face exclusiv triaj, dar nu face el intervenţia, nu e normal să aibă acelaşi spor pe care îl are doctorul care lucrează 
şi care moare lângă bolnav", a declarat Monica Pop, la ieşirea de la Guvern. 
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Directorul Spitalului de Oftalmologie din Bucureşti a mai spus că legea salarizării este, în principiu, o lege bună, 
pentru că a crescut nivelul veniturilor pentru foarte multe categorii de salariaţi din sănătate, fiind prima dată când 
se întâmplă aşa ceva. 
"Doamna Olguţa Vasilescu a spus că cifra nu se poate modifica, dar noi am propus modificare şi am spus în ce 
sens, nu e normal să fie absolut egale sporuri egale la medici. Pentru că nu fac acelaşi lucru. Ar trebui ca cei care 
fac triaj în spitale să aibă spor 10 la sută sau 15 la sută şi spor mai mare cei care lucrează într-adevăr sau care 
salvează vieţi. (...) Doamna Olguţa Vasilescu a spus, dacă îmi aduc aminte bine şi cred că da, că nu impresionează 
nicio grevă şi că orice grevă ar fi, asta este situaţia. Că a fost o modificare substanţială de salarizare, niciodată nu o 
să poată fi mulţumită toată lumea", a completat Monica Pop. 
La întâlnirea de luni, de la Palatul Victoria, au mai participat ministrul Sănătăţii, Sorin Pintea, ministrul Muncii şi 
Justiţiei Sociale, Lia Olguţa Vasilescu, şi ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
Având în vedere numărul ridicat de manageri de spitale care s-a prezentat, luni, la Guvern, pentru a discuta cu 
premierul pe tema salariilor, s-au creat cozi la intrarea în Palatul Victoria, fiind necesar ca toţi cei prezenţi să 
treacă prin filtrul de securitate. 
Prim-ministrul Viorica Dăncilă le-a cerut miniştrilor Sănătăţii, Muncii şi Finanţelor Publice, la începutul şedinţei de 
guvern de săptămâna trecută să găsească soluţii la problemele din sănătate. 
”Vreau să rog pe doamna ministru al Sănătăţii, doamna ministru al Muncii, domnul ministru al Finanţelor Publice 
să identifice problemele care apar în sistemul de sănătate, să găsim soluţii, iar luni să cheme managerii spitalelor 
în care avem probleme pentru a avea o discuţie cu dumnealor şi a identifica soluţiile corespunzătoare, astfel încât 
acest subiect să poată fi închis”, a spus Dăncilă. 
Zeci de angajaţi ai Institutului de Pneumofiziologie "Marius Nasta" din Capitală, biologi, asistente, personal 
administrativ, dar şi medici, au protestat, săptămâna trecută, fiind nemulţumiţi de reducerea sporurilor. 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a susţinut, referitor la protestele din ultimele zile, organizate de cadrele 
medicale, legate de modul în care se acordă sporurile, că nu tot personalul medical trebuie să primească sporuri 
maxime. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 NEGOCIERILE salariilor din sistemul sanitar | Director de spital: Lia Olguţa Vasilescu a spus că nu 
impresionează nicio grevă în sănătate 
Un grup de lucru va fi format pentru a fi găsite soluţii la nemulţumirile managerilor de spitale, măsura venind în 
urma discuţiilor purtate de aceştia cu premierul şi mai mulţi miniştri. Monica Pop a anunţat că ministrul Muncii ar 
fi spus că nu "impresionează nicio grevă în sănătate". 
Directorul Spitalului de Oftalmologie din Capitală, Monica Pop, a declarat că, în cadrul negocierilor de la Palatul 
Victoria între managerii de spitale şi premierul Viorica Dăncilă, s-au discutat situaţiile fiecărui tip de spital, fiind 
luată măsura creării unui grup de lucru la nivel guvernamental. 
"Doamna prim-ministru a propus în mod foarte corect să se facă un grup de lucru de câţiva manageri, pentru că la 
întâlnire au fost foarte mulţi, cred că erau 600 în sală, poate şi directori medicali sau administrativi, dar erau 
foarte, foarte mulţi. Poate erau o mie. Premierul a întrebat despre fiecare şi fiecare manager care are probleme s-
a ridicat să spună ce probleme are. Asta cu grupul de lucru e un lucru foarte deosebit. Mie mi se pare absolut 
inadmisibil să aibă sporuri egale medicii din spitale. La spitalul din Făurei sau nu ştiu care, unde doctorul de gardă 
face exclusiv triaj, dar nu face el intervenţia, nu e normal să aibă acelaşi spor pe care îl are doctorul care lucrează 
şi care moare lângă bolnav", a declarat Monica Pop, la ieşirea de la Guvern. 
Directorul Spitalului de Oftalmologie din Bucureşti a mai spus că legea salarizării este, în principiu, o lege bună, 
pentru că a crescut nivelul veniturilor pentru foarte multe categorii de salariaţi din sănătate, fiind prima dată când 
se întâmplă aşa ceva. 
"Doamna Olguţa Vasilescu a spus că cifra nu se poate modifica, dar noi am propus modificare şi am spus în ce 
sens, nu e normal să fie absolut egale sporuri egale la medici. Pentru că nu fac acelaşi lucru. Ar trebui ca cei care 
fac triaj în spitale să aibă spor 10 la sută sau 15 la sută şi spor mai mare cei care lucrează într-adevăr sau care 
salvează vieţi. (...) Doamna Olguţa Vasilescu a spus, dacă îmi aduc aminte bine şi cred că da, că nu impresionează 
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nicio grevă şi că orice grevă ar fi, asta este situaţia. Că a fost o modificare substanţială de salarizare, niciodată nu o 
să poată fi mulţumită toată lumea", a completat Monica Pop. 
Aceasta a mai precizat că la discuţii au participat, în afară de premierul Viorica Dăncilă, ministrul Sănătăţii Sorina 
Pintea, ministrul Muncii Lia Olguţa Vasilescu, consilierul de stat Sevil Shhaideh şi consilierul de stat al premierului 
Darius Vâlcov. Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, nu a fost prezent la discuţii. 
Având în vedere numărul ridicat de manageri de spitale care s-a prezentat, luni, la Guvern, pentru a discuta cu 
premierul pe tema salariilor, s-au creat cozi la intrarea în Palatul Victoria, fiind necesar ca toţi cei prezenţi să 
treacă prin filtrul de securitate. 
La ora transmiterii ştirii, discuţiile sunt în desfăşurare, însă la ele nu mai participă premierul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Educaţiei, după întâlnirea cu studenţii: Universitatea Bucureşti are 900 de locuri bugetate 
nerepartizate 
Ministrul Educaţiei, Valentin Popa, a declarat, luni, după o întâlnire cu studenţii, că Universitatea din Bucureşti are 
900 de locuri bugetate nerepartizate, care ar putea fi oferite celor care sunt la studii cu taxă. Reprezentanţii 
studenţilor s-au arătat surprinşi de aceste cifre. 
"Peste 900 de locuri bugetate nu sunt utilizate de către Universitatea Bucureşti, deşi are suficient de mulţi 
studenţi cu taxă care le-ar putea utiliza. Aceste locuri au fost disponibilizate în urma abandonului şcolar, 
exmatriculării, ele sunt însumate din toţi cei trei ani, cele mai multe din anul trei.Totuşi, trebuie să remarcăm că 
lipsa unor proceduri interne în favoarea studentului face ca la UB să avem situaţia în care peste 900 de studenţi cu 
taxă nu ocupă locurile bugetate alocate. Universitatea Bucureşti nu le foloseşte. Nici nu încasează bani de la buget 
pentru acestea, nici nu le dă studenţilor de la taxă. Nu este o situaţie din acest an, ci şi din anii trecuţi, este un 
deficit bugetar destul de important", a declarat ministrul Educaţiei, Valentin Popa. 
În acest context, ministrul Educaţiei a explicat că universităţile care nu repartizează aceste locuri pierd bani mai 
mulţi de la stat decât ar primi de la studenţii care plătesc taxă. 
Acesta a precizat că aceeaşi situaţie se regăseşte şi la studiile de master, unde sunt disponibile aproape 700 de 
locuri bugetate, peste 600 dintre ele fiind la anul doi. 
"Dar asta este o caracteristică şi altor universităţi. Se întâmplă, din pacate, şi la Universitatea Babeş Bolyai din 
Cluj, unde aproximativ 550 de locuri la master, anul 2 sunt neutilizate, 400 de locuri la Universitatea „Alexandru 
Ioan Cuza” din Iaşi, aproximativ 75 la Universitatea de Vest din Timişoara. Sunt procente importante de locuri la 
master, bugetate, pe care nu are cine să le ocupe, sunt pierdute în sistem, nu pot fi utilizate, în condiţiile în care la 
alte universităţi din România sunt peste 7.000 de studenţi cu taxă la anul doi master care le-ar putea ocupa", a 
adăugat Popa. 
Demnitarul a subliniat că va discuta cu Direcţia juridică din cadrul ministerului pentru a găsi cadrul legal prin care 
să redistribuie aceste locuri nerepartizate către alte universităţi sau facultăţi. 
Reprezentanţii studenţilor prezenţi la discuţii au precizat că nu au ştiu despre aceste locuri nerepartizate. 
"Este o cifră care ne surprinde şi pe noi. Cu siguranţă că vom lua o poziţie. Situaţia nu este doar pentru 
Universitatea noastră. Ministrul a invocat acest element legat de locuri. Acest lucru este de plâns şi vom fi extrem 
de atenţi ca acest lucru să nu se întâmple pentru acest an universitar. În continuare există disensiune legate de 
neuitilizarea unor indicatori calitativi (...)De aceea, în continuare, vom exercita mijloacele legale de presiune 
pentru a face ministerul să înţeleagă că abordarea nu este cea pe care trebuie să o aibă", a menţionat 
reprezentantul studenţilor de la Universitatea Bucureşti, Horia Oniţa. 
Studenţii au mai spus că încă nu s-a luat o decizie referitoare la greva japoneză pe care cele patru universităţi au 
iniţiat-o. 
În cadrul întâlnirii, ministrul Educaţiei a afirmat că, anul trecut, Univeristatea din Bucureşti a pierdut mai multe 
locuri decât în acest an, dar nu au fost nemulţumiri în acest sens. 
"Anul trecut această Universitate a suferit o pierdere de 100 de locuri la licenţă şi 210 locuri la master, sunt 
pierderi semnificative, dar anul trecut nu am văzut protest. Şi anul acesta s-au tăiat locuri, dar de data aceasta s-a 
prezentat o fundamentare", a spus Popa 
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Universitatea din Bucureşti a anunţat, vineri, că va căuta soluţii pentru studenţii care vor fi afectaţi de alocarea 
locurilor, prin acordarea unor burse sau finanţări de la angajatori pentru a îi determina pe tineri să nu părăsească 
facultatea. 
"Dacă nu se vor rezolva aceste lucruri, până la admitere, noi suntem conştienţi că trebuie să facem ceva pentru 
studenţii noştri. (...) Problema cea mare este pentru studenţi şi ne gândim să găsim modalităţi pentru acest an 
dacă ministerul va rămâne pe această poziţie pentru a compensa, pentru a-i ajuta pe studenţi prin burse pe care 
se le dea universitatea, prin finanţări de la angajatorii noştri, care să îi ţină în facultate pe studenţii noştri foarte 
buni. Cum ar fi ca un student, care termină la drept sau la sociologie, să meargă la un master pe inginerie?", a 
precizat preşedintele Senatului Universităţii din Bucureşti, Marian Preda. 
Universitatea Bucureşti este de săptămâna trecută în grevă japoneză, principala nemulţumire fiind reprezentată 
de repartizarea cifrei de şcolarizare către universităţi pentru anul universitare 2018-2019. 
Senatul Universităţii din Bucureşti a solicitat Ministerului Educaţiei anularea imediată a repartizării locurilor 
bugetate pentru anul universitar 2018-2019 şi revenirea la cifra de şcolarizare aferentă anului universitar anterior, 
până la elaborarea şi implementarea unor criterii juste şi transparente. 
În urmă cu o săptămâna, ministrul Educaţiei a spus că alocarea locurilor la universităţi nu s-a făcut pe criterii 
politice, precizând că repartizarea actuală este una preliminară, cea definitivă urmând să aibă loc în toamnă. 
Potrivit acestuia, la studiile de licenţă, Universitatea pierde 60 de locuri faţă de anul precedent, la master sunt 
alocate cu 334 de locuri mai puţin, iar la doctorat, au fost "tăiate" 59 de locuri, cu 17% mai puţin decât în anul 
universitar 2017-2018". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Consitiţională a primit sesizarea Guvernului în cazul refuzului preşedintelui de a o revoca pe Kovesi. 
Toader, după întâlnirea cu Dăncilă: I-am prezentat proiectul, l-a semnat 
Curtea Constituţională a primit sesizarea Guvernului cu privire la refuzul preşedintelui Klaus Iohannis de a o 
revoca din funcţie pe şefa DNA, Laura Codruţa Kovesi, iar până pe 3 mai este termenul de depunere a punctelor 
de vedere, potrivit unor surse politice. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, luni, după întâlnirea cu premierul, că i-a prezentat Vioricăi Dăncilă 
proiectul de sesizare a CCR, aceasta a fost de acord, l-a semnat, urmând ca în cursul zilei de luni, sesizarea să 
ajungă la Curtea Constituţională. Anunţul vine în contextul în care luni, la Palatul Victoria, ministrul Justiţiei a avut 
o discuţie de aproximativ 30 de minute cu premierul Viorica Dăncilă pe tema sesizării Curţii Constituţionale cu 
privire la refuzul preşedintelui Klaus Iohannis să o revoce pe Laura Codruţa Kovesi. 
"M-am întâlnit cu doamna premier, i-am prezentat proiectul de sesizare a CCR, argumentele, conţinutul acelui 
proiect, domnia sa a fost de acord. L-a semnat în prezenţa mea. În cursul zilei de astăzi, sesizarea ajunge la CCR", a 
declarat Tudorel Toader, luni, la sediul ministerului Justiţiei. 
Şeful statului a refuzat să dea curs cererii de revocare a Laurei Codruţa Kovesi, anunţând că motivele invocate de 
ministrul Justiţiei nu au fost de natură să îl convingă. Imediat după ce preşedintele României şi-a anunţat decizia, 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că va fi sesizată Curtea Constituţională. 
"Am dat o formă, un draft al sesizării, pe care o vom modifica, preluând o parte şi din raportul preşedintelui 
României. În funcţie de ce voi discuta cu doamna premier, dacă va fi cazul, vom prelua eventualele noi propuneri, 
sugestii. Nu este nemulţumirea mea pentru că eu nu am acţionat şi nu acţionez în nume personal, să am 
nemulţumiri personale. Cât priveşte conţinutul sesizării, cred că sunteţi convinse că nu pot să relatez în acest 
moment", a declarat ministrul Justiţiei. 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat pe 10 aprilie, întrebat dacă va fi sesizată Curtea 
Constituţională, în cazul în care şeful statului va refuza revocarea Laurei Codruţa Kovesi, că rolul ar reveni 
Guvernului şi premierul trebuie să îşi asume această poziţie. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, pe 11 aprilie, că aşteaptă mai întâi să vadă ce va face preşedintele Klaus 
Iohannis în privinţa revocării din funcţie a Laurei Codruţa Kovesi, apoi va lua o decizie, dar a dat asigurări că ”îl va 
susţine pe ministrul Justiţiei”. 
Pe 22 februarie, ministrul Justiţiei Tudorel Toader a cerut revocarea şefei DNA, reţinând în sarcina acesteia 20 de 
„acte şi fapte de netolerat”. Printre acestea, Toader a menţionat ancheta în cazul OUG 13, refuzul de a se 
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prezenta la audierile din Parlament, falsurile din dosare, lipsa unei reacţii adecvate în cazul presupuselor abuzuri 
de la DNA Ploieşti, precum şi afectarea imaginii României prin dezinformarea forurilor europene. 
Timp de 80 de minute, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a prezentat, în sinteză, raportul de 36 de pagini privind 
activitatea managerială la nivelul conducerii DNA, reţinând în sarcina Laurei Codruţa Kovesi 20 de „acte şi fapte de 
netolerat”, pentru care a cerut revocarea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Claudiu Manda: Mergem marţi la sediul SRI ca să aflăm detalii despre notele Serviciului către ANI 
Preşedintele Comisiei de control al SRI, Claudiu Manda, a declarat, pentru MEDIAFAX, că membrii forului legislativ 
vor merge, marţi, la ora 13.00, la sediul central al SRI pentru a afla detalii despre notele trimise de Serviciului 
Român de Informaţii către ANI, când era preşedinte Horia Georgescu. 
Declaraţia vine în contextul în care în urma vizitei de marţea trecută a comisiei la direcţia juridică a SRI aceasta a 
aflat că niciuna dintre notele trimise de SRI către ANI nu a trecut, în prealabil, pe la acest departament al 
Serviciului Român de Informaţii. 
"Mâine (marţi, 24 aprilie – n.r.), la ora 13.00 mergem în control la sediul central al SRI, la direcţia de analiză. 
Interesant e următorul lucru: noi la direcţia juridică am întrebat cum plecau sesizările Serviciului către ANI, iar 
direcţia juridică ne-a spus că n-a trecut nimic pe la ei. «Dar pe unde treceau şi ce făceau?». «Erau la direcţia de 
analize», au răspuns. Astfel, mergem la direcţia de analize ca să vedem", a afirmat Manda, pentru agenţia de 
presă MEDIAFAX. 
Preşedintele Comisiei de control al SRI, Claudiu Manda, a declarat, în urma vizitei de marţea trecută a membrilor 
forului legislativ la sediul SRI, că niciuna dintre notele trimise de Serviciu către Agenţia Naţională de Integritate nu 
a trecut niciodată pe la direcţia juridică din cadrul SRI. 
Membrii Comisiei de control al SRI au efectuat pe 17 aprilie o vizită la direcţia juridică a sediului central al SRI 
pentru a obţine clarificări despre modul de aplicare al protocoalele Serviciului cu alte instituţii din Justiţie. 
Horia Georgescu, fost şef ANI, a fost audiat, pe 12 aprilie, timp de patru ore în Comisia de Control a SRI, acesta 
declarând că a avut o relaţie personală apropiată cu fostul director SRI, George Maior, însă această se pare că a 
fost “doar din punctual lui de vedere”. 
Horia Georgescu, fost şef al Agenţiei Naţionale de Integritate, a declarat, în Comisia de Control SRI, că a discutat 
cu George Maior, şef SRI la acea vreme, despre dosarele care ajungeau la ANI, printre acestea fiind şi cele ale lui 
Klaus Iohannis şi Eduard Hellvig. 
"Nota legată de Klaus Iohannis care vizat fapte de incompatibilitate din anul 2009-2010, apoi dosarul a mers în 
instanţă la Curtea din Alba Iulia, apoi la ICCJ. Georgescu a fost întrebat dacă a avut discuţii cu Maior legat de 
dosarele din competenţa ANI. Răspunsul a fost da. Dacă a avut discuţii când deja dosarele erau în instanţă, 
Răspunsul a fost da. Nu existau discuţii despe primari, consilieri locali. Interesant este că, în cazul primarului 
municipiului Sibiu de la vremea respectivă, a făcut o excepţie în dialogul acesta", a declarat Claudiu Manda, 
despre relatarea lui Horia Gerogescu, în Comisia de Control SRI. 
"Ne-a spus că pe 19 sept 2014 a avut ultima discuţie despre dosarul domnului Iohannis. Acest lucru o să-l 
verificăm la comisie, pentru că a fost un apel făcut pe telefon operativ de la SRI şi telefon operativ de la ANI. A 
fost ultima discuţie pe această temă. A fost întrebat dacă i s-a cerut să solicite urgentarea de termen la instanţă. 
Dl Georgescu a spus nu confirm, nu infirm", a mai spus Manda. 
Cât priveşte dosarul de incompatibilitate al actualului şef al SRI, Eduard Hellvig, preşedintele Comisiei de Control 
SRI a spus: "În octombrie 2012 a primit nota despre ministrul Dezvoltării, Eduard Hellvig, iar decizia a fost în 
noiembrie 2012, la începutul campaniei electorale. ANI, parcurgând sesizarea respectivă a stabilit la aceeaşi dată 
şi incompatibilitate pentru Dan Mihalache. Întrebat dacă a avut discuţii cu domnul Maior despre cele două cazuri, 
răspunsul a fost da. Întrebat dacă au fost discuţii cât erau dosarele în instanţă, răspunsul a fost da". 
Întrebat, după audieri, dacă sesizările care vizau politicieni i-au ridicat semne de întrebare, Horia Georgescu a 
afirmat că atunci le-a considerat coincidenţe.m remarcat la momentul respectiv anumite coincidenţe. Azi îmi pun 
cu siguranţă mai multe semne de întrebare şi consider că trebuia să trec asta printr-un filtru mai critic şi să mă 
gândesc mai profund asupra momentelor în care au fost formulate anumite sesizări. Trebuie fiecare să îşi asume 
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ce a făcut şi dacă au existat interese personale ale celor care au generat acele sesizări să se explice", a conchis 
Horia Georgescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Protocolul încheiat între Codruţa Kovesi şi Gabriel Oprea, DENUNŢAT de MApN. Premierul Dăncilă a fost 
informat. Preşedintele Comisiei SIPA a cerut lămuriri/ UPDATE: Oana Florea: Dacă era ilegal, semnatarii să 
răspundă 
Ministrul Apărării Naţionale (MApN) transmite că Mihai Fifor a dispus, vineri, denunţarea protocolului dintre 
minister si Parchetul General, premierul Viorica Dăncilă fiind informat despre existenţa acestui acord de 
colaborare. 
"În urma solicitării primului-ministru Viorica Dăncilă, formulată în şedinţa de guvern din data de 18 aprilie, 
ministrul apărării naţionale, Mihai Fifor, a transmis către şeful Executivului faptul că, în urma verificărilor 
efectuate la structurile subordonate, a fost constatată existenţa unui Protocol de cooperare între MApN şi 
Ministerul Public privind acordarea sprijinului reciproc necesar îndeplinirii atribuţiilor şi competenţelor legale, 
având clasificare de „nesecret”. Vineri, 20 aprilie, ministrul apărării naţionale, Mihai Fifor, a dispus denunţarea 
acestui protocol, prin notificarea Parchetului General al României, şi a informat primul- ministru despre acest 
demers", susţine MApN într-un răspuns la o solicitare a MEDIAFAX. 
Este vorba despre un protocol de colaborare între MApN şi Parchetul General, semnat în 2011, făcut public 
duminică seara de Antena 3. 
Potrivit sursei citate, documentul ar fi fost semnat pe 4 aprilie 2011 de şeful de atunci al Direcţiei Generale de 
Informaţii a Armatei şi de prim procurorul adjunct al PÎCCJ şi aprobat de procurorul general al României de la acel 
moment, Laura Codruţa Kovesi, şi ministrul Apărării, Gabriel Oprea. 
Documentul ar fi fost încheiat în scopul "valorificării eficiente, potrivit competenţelor şi atribuţiilor prevăzute de 
lege, a informaţiilor care vizează securitatea naţională în domeniul militar, precum şi prevenirea şi combaterea 
infracţunilor săvârşite de către personalul MApN". 
În actul prezentat se precizează că pentru a organiza coordonarea activităţii de punere în aplicare a protocolului 
se stabilesc următoarele părţi abilitate: pentru MApN-Direcţia Generală de Informaţii a Armatei, pentru Parchetul 
General - cabinetul procurorului general al României. 
"Punerea la dispoziţie a informaţiilor şi datelor relevante si utile pentru prevenirea, descoperirea şi combaterea 
infracţiunilor, precum şi pentru instrumentarea eficientă a dosarului penal, respectiv a informaţiilor şi datelor 
relevante şi utile pentru cunoaşterea şi contracararea vulerabilităţilor şi a ameninţătilor interne şi externe la 
adresa securităţii naţionale în domeniul militar", este unul dintre obiectivele protocolului, potrivit documentului 
prezentat de Antena 3. 
Totodată, sursa citată menţionează că se stabileşte existenţa unor persoane de legătură care să acţioneze în 
comun pentru exercitarea competenţelor. 
Preşedintele Comisiei de anchetă SIPA, Viorel Salan, a declarat anterior, pentru MEDIAFAX, că încă de săptămâna 
trecută a făcut solicitări către ministerele Justiţiei şi Apărării legate de existenţa unui protocol încheiat în 2011 
între MApN şi PÎCCJ. 
"În momentul de faţă am cerut către instituţiile statului să-mi furnizeze date şi informaţii cu privire la existenţa 
acestui protocol. Am făcut solicitări către Ministerul Apărării Naţionale şi către Ministerul Justiţiei, în calitate de 
preşdinte al Comisiei DGPA (comisia de anchetă SIPA – n.r.), nu în calitatea de membru al Comisiei de apărare a 
Senatului. Nu pot să vă furnizez în momentul de faţă alte elemente, decât că am adresat solicitarea instituţiilor în 
drept ca să-mi confirme încheierea acestui protocol. Nu cunosc care este caracterul informaţiilor cuprinse în acest 
protocol. Solicitarea este făcută de săptămâna trecută. În funcţie de datele care îmi vor fi puse la dispoziţie, atunci 
urmează să acţionez. În momentul de faţă, nu este cert nimic. Eu nu am la Comisia DGPA un astfel de protocol, dar 
în baza afirmaţiilor făcute, am solicitat instituţiilor statului să-mi confirme", a afirmat, pentru MEDIAFAX, 
senatorul PSD, Viorel Salan, care este şi membru în Comisia de apărare a Senatului. 
Oana Florea, protocolul MApN-PÎCCJ: Dacă o instanţă decide că era ilegal, semnatarii să răspundă 
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Deputatul PSD, Oana Florea, a declarat, pentru MEDIAFAX, în legătură cu protocolul încheiat în 2011 între MApN 
şi Parchetul General că, în cazul în care o instanţă de judecată va decide că acest acord scris este ilegal, atunci 
semnatarii Gabriel Oprea şi Laura Codruţa Kovesi să răspundă. 
"Atât SRI, cât şi Serviciul de Informaţii al Armatei sunt structuri militarizate care au în competenţe prevenirea şi 
combaterea terorismului, a spionajului, prevenirea scurgerilor de informaţii, ş.a.m.d. Aceste instituţii nu au în 
atribuţii cercetarea penală de niciun fel. Acesta este apanajul strict al Parchetului, care vizează cercetarea 
infracţiunilor prevăzute în Codul penal. Între cele două instituţii trebuie să existe o colaborare şi este bine că există, 
dar nu este necesar nici trecut acest lucru într-un protocol, cu atât mai puţin ca acest protocol să fie secret, pentru 
că cele două instituţii au nişte legi după care funcţionează şi pe care trebuie să le respecte. Dacă se dovedeşte, 
printr-o hotărâre judecătorească, întrucât legalitatea unui act este stabilită doar de un judecător, că acest 
protocol adaugă la lege, cei care au semnat acest protocol vor trebui să răspundă", a afirmat Oana Florea, 
membru al Comisiei SRI, dar şi membru e al Comisiei speciale pentru modificarea Legilor Justiţiei. 
Ea a adăugat că în condiţiile în care a fost atacul din Siria, serviciile de informaţii române trebuie să-şi facă treaba, 
excercitându-şi propriile atribuţii, nu "lucruri care ţin de alte instituţii" 
"În contextul în care avem evenimentele recente din Siria cu siguranţă că celulele teroriste din Europa se vor 
reactiva. S-a constatat de asemenea că România a fost o zonă de trecere a acestor terorişti. Mă gândesc că 
structurile noastre de informaţii au destulă treabă şi cetăţenii români trebuie să se simtă confortabil ştiind că 
structurile noastre de informaţii îşi fac treaba, a lor şi nu alte lucruri care ţin de atribuţiile altor instituţii", a 
completat Florea. 
Întrebată de MEDIAFAX cine poate face o sesizarea cu privire la protocolul încheiat, în 2011, între Ministerul 
Apărării şi Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţiei, Oana Florea a răspuns: "Din punctul meu de 
vedere, dacă o persoană care are pe rol un proces şi se dovedeşte că una din probele folosite împotriva sa a fost 
făcută de un alt organ decât Parchet, mă gândesc că acea persoană ar avea interesul să atace legalitatea acestui 
protocol." 
(Sursa: Mediafax) 
 

  Inspecţia Judiciară a demarat luni un nou control la DNA. Verificările vizează achitările definitive din ultimii 
doi ani 
Inspecţia Judiciară a demarat, începând de luni, un control tematic la structura centrală DNA, verificările vizând, 
printre altele, şi lucrările ce au avut ca obiect achitările definitive înregistrate în perioada 2016 - primul semestru 
al anului 2017. 
Reprezentanţii Inspecţiei Judiciare au anunţat că, începând de luni, instituţia face un control tematic la structura 
centrală a Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 
"Controlul tematic a fost dispus prin Ordinul inspectorului şef nr. 37/2018, având la bază Hotărârea nr. 686 din 31 
octombrie 2017 a Secţiei pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii pentru aprobarea Raportului 
Inspecţiei Judiciare nr. 5115/IJ/982/DIP/2017 privind eficienţa managerială şi modul de îndeplinire a atribuţiilor ce 
decurg din legi şi regulamente, de către conducerea structurii centrale a Direcţiei Naţionale Anticorupţie, precum 
şi respectarea normelor procedurale şi regulamentare de către procurorii şi personalul auxiliar de specialitate din 
cadrul acestei direcţii", arată Inspecţia Judiciară. 
Printre obiectivele verificărilor, se numără primirea, înregistrarea şi circuitul lucrărilor având ca obiect achitările 
definitive înregistrate în perioada 2016 - semestrul I 2017, evidenţa acestor activităţi, verificarea îndeplinirii 
obiectivelor înscrise în programele de activitate vizând perioada 2016 - semestrul I 2017 referitoare la situaţia 
achitărilor definitive înregistrate, verificarea situaţiei achitărilor definitive înregistrate în perioada 2016 - 
semestrul I 2017 la nivelul Secţiei judiciare a Direcţiei Naţionale Anticorupţie, identificarea în fiecare caz a datei 
sesizării primei instanţe şi a momentului pronunţării soluţiei definitive, informările privind hotărârile definitive de 
achitare, întocmite în temeiul Ordinului procurorului general al Parchetului de pe lângă înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie privind hotărârile definitive de achitare şi restituire, pronunţate de instanţe, dar şi măsurile dispuse de 
procurorii cu funcţii de conducere pentru organizarea activităţii privind achitările definitive înregistrate în 
perioada 2016 - semestrul 1 2017. 
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La începutul săptămânii trecute, Inspecţia Judiciară a anunţat că a început un alt control la DNA, acesta având 
scopul de remediere a deficienţelor constatate la verificarea anterioară. Controlul a fost efectuat, potrivit 
instituţiei, în perioada 16-20 aprilie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Pedeapsa la domiciliu sau de weekend. Măsurile ALTERNATIVE la închisoare, RAPORT favorabil. Cine sunt cei 
exceptaţi de la aceste avantaje 
Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a aprobat, luni, raport favorabil pe proiectul de lege privind măsurile 
alternative de executare a pedepselor privative de libertate, persoanele condamnate pentru fapte de corupţie 
fiind exceptate din textul legii. 
Raportul a fost aprobat cu voturi 13 ”pentru”, nouă ”împotrivă” şi două abţineri. 
Proiectul de lege privind măsurile alternative de executare a pedepselor privative de libertate urmează să intre pe 
ordinea de zi a şedinţei de plen de miercuri a Camerei Deputaţilor. 
Deputaţii din Comisia Juridică au revenit, săptămâna trecută, asupra amendamentelor adoptate în şedinţa 
precedentă la proiectul privind măsurile alternative de executare a pedepselor privative de libertate, stabilind că 
persoanele condamnate pentru fapte de corupţie - luare de mită, dare de mită şi trafic de influenţă, dar şi cele 
aflate în stare de recidivă - nu pot beneficia de aceste măsuri, precum detenţia la domiciliu sau în zilele de 
sâmbătă şi duminică. 
Potrivit amendamentelor adoptate de Comisia Juridică, măsurile alternative de executare a pedepsei privative de 
libertate sunt măsuri de natură judiciară, dispuse prin hotărâre de judecătorul de supraveghere a privării de 
libertate, constând în înlocuirea măsurii executării pedepsei principale cu închisoarea în regim de detenţie cu 
măsura executării acesteia la domiciliu, în libertate sau în regim special penitenciar. 
Astfel, judecătorul de supraveghere a executării pedepsei poate dispune una dintre măsurile alternative pentru 
persoanele condamnate, care au efectuat fracţia de 1/5 din pedeapsă necesară pentru luarea în discuţie a 
regimului de detenţie, pentru persoanele condamnate la pedepse până la 5 ani. 
Totodată, nu pot beneficia de noile prevederi şi persoanele care sunt condamnate pentru fapte cu violenţă, abuz 
în serviciu sau cei care sunt recidivişti. 
Măsura alternativă de executare a pedepsei privative de libertate a executării la domiciliu constă în executarea la 
domiciliu a pedepsei privative de libertate cu supraveghere din partea unor lucrători anume desemnaţi de către 
MAI cu sau fără brăţară electronică. 
Măsura alternativă de executare fracţionată a unei pedepse privative de libertate constă în executarea pedepsei 
numai în zilele de sâmbătă şi duminică, într-un centru de detenţie special înfiinţat pentru această măsură sau în 
penitenciar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Indicele Robor face un nou salt, la începutul săptămânii 
Indicele ROBOR la trei luni, în funcţie de care se calculează costul creditelor în lei cu dobânda variabilă, a crescut 
luni la 2,22%, de la 2,13%, urmat şi de indicii la şase şi nouă luni, conform datelor publicate de Banca Naţională a 
României (BNR). 
Indicele la şase luni, utilizat în calculul dobânzilor la creditele ipotecare, a crescut la 2,49%, de la 2,46%. 
Indicele ROBOR la nouă luni, care reprezintă rata dobânzii platită la creditele în lei atrase de către băncile 
comerciale de la alte bănci comerciale pentru o perioadă de nouă luni, a crescut de la 2,53% la 2,56%. 
Indicele ROBOR la 12 luni a crescut la 2,60%, de la 2,59%. 
ROBOR reprezintă rata medie a dobânzii la care bancile românesti se împrumută între ele în lei. Indicele se 
stabileşte zilnic de BNR ca medie aritmetică a cotatiilor practicate de zece bănci selectate de Banca Naţională. 
(Sursa: Mediafax)  
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 Iohannis anunţă că va face mediere între BNR şi Guvern: S-a mers cam departe. Politicile guvernanţilor au dus 
la creşterea dobânzilor 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, luni, că va fi mediator între Guvern şi Banca Naţională a României, urmând 
să invite cele două părţi la Cotroceni. 
"Este posibil ca anumite abordări ale Cotroceniului şi BNR să semene, dintr-un motiv simplu, suntem oameni care 
înţelegem legile economiei şi vedem ce se intâmplă. Această abordare de a arunca în curtea BNR inflaţia, 
creşterea dobânzilor este fundamental greşită (...) Politicile fiscale ale guvernanţilor au dus la creşterea 
dobânzilor. Problema poate fi rezolvată printr-o abordare responsabilă şi politici guvernamentale sustenabile. 
Guvernele PSD nu au înţeles foarte bine urmările politicilor pe care le-au pus în practică, au trecut cu lejeritate 
peste argumentele Opoziţiei, ale mele. Ea poate fi corectată, dar dacă mai stăm mult se va ajunge la dezechilibre 
în scurt timp. Animozitatea BNR şi Guvern e profund dăunătoare. Voi face o mediere, adică vin la aceeaşi masă 
parţile care au o opinie diferită. În zilele următoare, voi invita şi pe unii şi pe alţii la Cotroceni", a declarat 
preşedintele Klaus Iohannis. 
Şeful statului spune că "s-a mers cam departe cu unele afirmaţii destul de contondente în ultima vreme. Sper că 
vom ajunge la un numitor comun" 
Iohannis a făcut afirmaţiile în trafic, în Bucureşti, după ce a făcut o scurtă plimbare cu bicicleta. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis, despre mutarea ambasadei din Ierusalim: Guvernul a vrut să creeze o platformă de discuţie 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, luni, legat de memorandumul din şedinţa de Guvern privind mutarea 
ambasadei din Ierusalim, că a înţeles că Executivul a vrut de fapt o platformă de discuţie. Preşedintele spune că 
nu a primit până acum memorandumul. 
"Am avut o discuţie destul de lungă şi am discutat cu mai multă lume. Înţeleg acum că Guvernul a vrut de fapt să 
creeze un fel de platformă de discuţie în jurul acestei teme. O discuţie exploratorie nu e greşită, dar de acolo până 
la o mutare efectivă mai este cale lung[. Noi trebuie să respectăm legislaţia . Suntem membrii ONU şi ONU 
abordează foarte clar această chestiune. Argumentul logistic nu are nici un sens în această chestiune. (…) Nimeni 
din UE nu-şi mută ambasada de la Tel Aviv la Ierusalim până nu se lămuresc părţile care este statutul 
Ierusalimului. E evident o chestiune care trebuie discutată între părţile implicate şi numai după asta se poate 
discuta concret mutarea ambasadei noastre la Ierusalim", a declarat, luni, Klaus Iohannis. 
Şeful statului spune că memorandumul adoptat în Guvern nu a ajuns deocamdată la preşedinţie. 
"Nu putem compara situaţia României cu cea a SUA. SUA e cea mai mare putere politică şi economică şi are o 
abordarea care le aparţine. Noi avem o abordarea de mai bine de jumătate de secol, o abordare echilibrată, 
respectată şi lumea de acolo a avut încredere în noi. Dacă am face o astfel de mişcare toate părţile şi-ar pierde 
încrederea în politica românească. Deci dacă facem acest gest, vom pierde peste jumătate de secol de diplomaţie. 
(...) Acel memorandum nu a fost expediat la preşedinţie. Probabil că o să ne parvină zilele următoare", a mai spus 
Iohannis. 
Vineri, Klaus Iohannis anunţa că nu a fost consultat cu privire la o posibilă mutare a ambasadei din Ierusalim. 
Reprezentanţii Guvernului au susţinut, vineri, că memorandumul privind mutarea ambasadei României din Israel 
în Ierusalim a fost înaintat de MAE la categoria ”Documente confidenţiale” şi îşi va păstra caracterul până la o 
decizie finală, se arată într-un răspuns pentru MEDIAFAX. 
”Caracterul documentului este stabilit de către iniţiator, potrivit legislaţiei şi normelor de tehnică legislativă. În 
cazul la care faceţi referire, Ministerul Afacerilor Externe a decis să înainteze Memorandumul spre dezbatere, în 
şedinţa de Guvern, la categoria ”Documente confidenţiale”. Decizia de clasificare a documentului în această 
categorie a fost luată din considerente de politică externă şi poziţionare a României, până la momentul finalizării 
procesului de consultare şi adoptare a deciziei finale”, se arată într-un răspuns al Guvernului la solicitarea 
MEDIAFAX de a oferi mai muolte informaţii despre memorandumul privind mutarea ambasadei României din 
Israel de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat de joi seara că Guvernul a a adoptat un memorandum prin care se 
decide începerea procedurilor pentreu mutarea efectivă a ambasadei de la Tel Aviv la Ierusalim. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Iohannis, despre salarii: Guvernanţii se fac că nu văd că lucurile nu sunt în regulă 
Preşedintele României, Klaus Iohannis, a declarat, marţi, referitor la nemulţumirile cadrelor medicale referitoare 
la salarii, că lucrurile nu merg aşa cum ar trebui, iar guvernanţii se fac că nu văd. 
"În chestiunea salariilor lucrurile nu merg aşa cum ar trebui. Sunt probleme, am rugat pe toată lumea implicată să 
îmbunătăţească cadrul şi abordarea. Avem opinii foarte diferite. Eu atrag atenţia că lucrurile nu merg aşa cum 
trebui şi avem în fiecare zi pichetări, iar guvernanţii se fac că nu văd şi repetă ca lucrurile sunt in regulă. Lucrurile 
nu sunt în regulă. e treaba Guvernului să vadă unde sunt probleme", a declarat Klaus Iohannis. 
Precizările au fost făcute în contextul în care, luni, la Guvern, au avut loc discuţii cu managerii de spitale pe tema 
salariilor. 
Discuţiile dintre reprezentanţii Guvernului şi cadrele medicale nemulţumite de regulamentul de sporuri vor fi 
reluate marţi, de la ora 12.00. Directorul Serviciului de Ambulanţa Galaţi susţine că nu pot creşte alocaţiile 
bugetare şi trebuie găsite soluţii privind calculul sumelor disponibile. 
"Hotărârea a fost să se facă nişte grupuri de lucru din câte trei reprezentanţi pe fiecare categorie de unităţi 
sanitare. De mâine, de la ora 12.00, ne întâlnim şi începem această activitate şi o să punem pe hârtie problemele 
cu care ne confruntăm şi soluţiile pe care le propunem noi ca la nivelul Guvernului să se ia o soluţie. Ce am înţeles 
este că banii sunt ficşi, nu pot creşte alocaţiile bugetare, ca atare trebuie să găsim soluţii în legătură cu un calcul 
echitabil al sporurilor între diverse unităţi sanitare şi categorii de personal", a declarat, după întâlnire, Mihai 
Polinschi, director al Serviciului Ambulanţă Galaţi. 
Directorul Spitalului de Oftalmologie din Capitală, Monica Pop, a declarat că, în cadrul negocierilor de la Palatul 
Victoria între managerii de spitale şi premierul Viorica Dăncilă, s-au discutat situaţiile fiecărui tip de spital, fiind 
luată măsura creării unui grup de lucru la nivel guvernamental. 
"Doamna prim-ministru a propus în mod foarte corect să se facă un grup de lucru de câţiva manageri, pentru că la 
întâlnire au fost foarte mulţi, cred că erau 600 în sală, poate şi directori medicali sau administrativi, dar erau 
foarte, foarte mulţi. Poate erau o mie. Premierul a întrebat despre fiecare şi fiecare manager care are probleme s-
a ridicat să spună ce probleme are. Asta cu grupul de lucru e un lucru foarte deosebit. Mie mi se pare absolut 
inadmisibil să aibă sporuri egale medicii din spitale. La spitalul din Făurei sau nu ştiu care, unde doctorul de gardă 
face exclusiv triaj, dar nu face el intervenţia, nu e normal să aibă acelaşi spor pe care îl are doctorul care lucrează 
şi care moare lângă bolnav", a declarat Monica Pop, la ieşirea de la Guvern. 
Directorul Spitalului de Oftalmologie din Bucureşti a mai spus că legea salarizării este, în principiu, o lege bună, 
pentru că a crescut nivelul veniturilor pentru foarte multe categorii de salariaţi din sănătate, fiind prima dată când 
se întâmplă aşa ceva. 
"Doamna Olguţa Vasilescu a spus că cifra nu se poate modifica, dar noi am propus modificare şi am spus în ce 
sens, nu e normal să fie absolut egale sporuri egale la medici. Pentru că nu fac acelaşi lucru. Ar trebui ca cei care 
fac triaj în spitale să aibă spor 10 la sută sau 15 la sută şi spor mai mare cei care lucrează într-adevăr sau care 
salvează vieţi. (...) Doamna Olguţa Vasilescu a spus, dacă îmi aduc aminte bine şi cred că da, că nu impresionează 
nicio grevă şi că orice grevă ar fi, asta este situaţia. Că a fost o modificare substanţială de salarizare, niciodată nu o 
să poată fi mulţumită toată lumea", a completat Monica Pop. 
Aceasta a mai precizat că la discuţii au participat, în afară de premierul Viorica Dăncilă, ministrul Sănătăţii Sorina 
Pintea, ministrul Muncii Lia Olguţa Vasilescu, consilierul de stat Sevil Shhaideh şi consilierul de stat al premierului 
Darius Vâlcov. Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, nu a fost prezent la discuţii. 
Având în vedere numărul ridicat de manageri de spitale care s-a prezentat, luni, la Guvern, pentru a discuta cu 
premierul pe tema salariilor, s-au creat cozi la intrarea în Palatul Victoria, fiind necesar ca toţi cei prezenţi să 
treacă prin filtrul de securitate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mişcări cruciale în Parlament: Comisia specială pentru modificarea legilor securităţii naţionale îşi alege şefii 
Comisia specială care se va ocupa de modificarea legilor securităţii naţionale se întruneşte marţi în prima şedinţă, 
pentru a fi aleşi preşedintele, vicepreşedinţii şi pentru a fi stabilit regulamentul de funcţionare. PSD va avea opt 
membri în comisie, PNL va avea trei membri, în timp ce ALDE, USR, PMP şi UDMR vor avea câte un reprezentant. 
Comisia care va modifica legile securităţii naţionale are următoarele obiective: analizarea cadrului normativ 
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actual, elaborarea propunerilor de modificare, corelare şi sistematizare a textelor legislative care reglementază 
materia, elaborarea unor proiecte de acte normative în domeniile analizate, centralizarea, în vederea examinării, 
a iniţiativelor legislative care au incidenţă în materia securităţii naţionale, aflate în procedura celor două Camere 
ale Parlamentului. 
De asemenea, “comisia poate avea rol de iniţiator al propunerilor legislative în domeniul securităţii naţionale, 
organizează dezbaterile asupra acestora şi întocmeşte rapoartele pe care le va înainta celor două Camere ale 
Parlamentului pentru dezbatere şi adoptare”. În hotărârea de înfiinţare a comisiei speciale se mai menţionează că 
şedinţele sunt, de regulă, publice, iar comisia va funcţiona pe o perioadă de şase luni de la data înfiinţării, cu 
posibilitatea ca Birourile permanente reunite să ceară prelungirea termenului, la solicitarea motivată a 
preşedintelui de comisie. 
PSD va avea opt membri în comisie, PNL va avea trei membri, în timp ce ALDE, USR, PMP şi UDMR vor avea câte 
un reprezentant. Preşedintele comisiei va fi, potrivit unor surse, deputatul PSD Gabriel Vlase, iar PSD va fi 
reprezentat şi de senatorii Claudiu Manda, Adrian Ţuţuianu, Viorel Sălan şi de deputatul Gheorghe Căprar. PNL va 
fi reprezentat de senatorul Ioan Chirteş şi de deputaţii Ovidiu Raeţchi şi Răzvan Prişcă. USR va fi reprezentat de 
deputatul Claudiu Prisnel, UDMR de deputatul Csoma Bodond, în timp ce ALDE îl are reprezentant pe deputatul 
Gheorghe Cucşa, PMP, pe deputatul Mircea Sămărtinean, iar grupul minorităţilor, pe Ibram Iusein. 
Plenul reunit al Parlamentului a votat, miercuri, cu 208 voturi "pentru", 92 de voturi "împotrivă" şi trei abţineri, 
înfiinţarea Comisei speciale care să modifice legile privind securitatea naţională. PNL a anunţat că va contesta la 
Curtea Constituţională înfiinţarea acestei comisii, afirmând că este “un paravan pentru obsesia bolnavă a liderilor 
PSD-ALDE de a decapita serviciile de informaţii şi de a acapara statul de către persoane cu comportament 
interlop". 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat miercuri, la Parlament, întrebat despre decizia majorităţii parlamentare de 
a înfiinţa o Comisie specială care să modifice legile securităţii naţionale, că este important ca acest demers să fie 
făcut în colaborare cu Preşedinţia, cu CSAT, cu Guvernul, Armata şi serviciile secrete. În acest context, Iohannis a 
spus că există două scenarii - unul "prost", în care PSD este dornic să ocupe toate instituţiile statului, “să le 
acapareze, să forţeze schimbări ale legislaţiei în domeniul securităţii naţionale, în sensul unui control politic, fără 
să colaboreze cu Preşedinţia, CSAT, Armata, serviciile”, iar al doilea scenariu, pe care şi-l doreşte, ar fi acela în care 
Coaliţia PSD-ALDE cooperează cu toate instituţiile din domeniu. 
Întrebat dacă Administraţia pezidenţială a fost contactată în legătură cu înfiinţarea acestei comisii, Iohannis a spus 
că până acum nu a fost nimeni contactat: "Bănuiesc că după ce se înfiinţează comisia specială, se vor apuca să îşi 
noteze care sunt partenerii importanţi în aceste discuţii”, conform news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Legea-cheie adoptată de Senat: Ce au INTERZIS parlamentarii 
Senatul a adoptat, în şedinţa plenului de luni, în calitate de primă Cameră sesizată, propunerea legislativă pentru 
completarea Legii 202/2002 privind egalitatea de şanse şi de tratament între femei şi bărbaţi prin care se interzice 
orice comportament de hărţuire, hărţuire sexuală sau hărţuire psihologică atât în public, cât şi în privat, ofiţerii şi 
subofiţerii din Ministerul de Interne urmând să aibă competenţe în constatarea şi sancţionarea contravenţiilor 
generate de această completare a legii. Contravenţiile prevăzute în Legea 202/2002 sancţionate cu amendă 
contravenţională de la 3.000 la 100.000 lei prevăzute de actul normativ aflat în vigoare se vor aplica după 
modificarea lui, doar dacă "fapta nu a fost săvârşită în astfel de condiţii încât, potrivit legii penale, să fie 
considerată infracţiune", conform Agerpres. 
Propunerea legislativă, iniţiată de un grup de parlamentari din întreg spectrul politic, va fi dezbătută de Camera 
Deputaţilor, for decizional în acest caz. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Dragnea şi Tăriceanu au semnat Declaraţia de cooperare între parlamentele naţionale ale trio-ului ce preia 
Preşedinţia Consiliului UE 
 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, şi preşedintele Senatului, Călin Popescu-Tăriceanu, au semnat, 
luni, la Tallinn, Declaraţia de cooperare între parlamentele naţionale ale trio-ului care preia Preşedinţia Consiliului 
Uniunii Europene începând cu anul viitor. 
 
Celelalte două state semnatare ale documentului au fost reprezentate de Paula Risikko, preşedinta Parlamentului 
finlandez, şi Gordan Jandrokovic, preşedintele Parlamentului croat. 
 
Declaraţia de cooperare între parlamentele celor trei ţări - România, Finlanda şi Croaţia - a fost semnată în marja 
participării demnitarilor la Conferinţa Preşedinţilor de Parlamente din Uniunea Europeană, care are loc la Tallinn, 
Estonia, luni şi marţi. 
 
România este prima ţară a trio-ului care urmează la Preşedinţia Consiliului UE, mandatul său fiind pe perioada 
ianuarie - iunie 2019, urmată apoi de Finlanda şi Croaţia. 
 
"Este un pas important, pe care l-am făcut astăzi, la Tallinn. De fapt, este primul document asumat în ceea ce 
priveşte colaborarea şi stabilirea obiectivelor Preşedinţiei Consiliului UE. România deschide trio-ul Preşedinţiei, în 
ianuarie 2019, şi faptul că am agreat acest instrument de lucru, declaraţia, arată că suntem deschişi pentru 
promovarea unei agende comune la nivel european", a declarat Liviu Dragnea, potrivit unui comunicat transmis 
de cabinetul preşedintelui Camerei Deputaţilor. 
 
Documentul stabileşte principiile care vor sta la baza cooperării trilaterale, reprezentând angajamentul ferm al 
părţilor de a folosi resursele parlamentare pentru promovarea obiectivelor Preşedinţiei Consiliului UE, asigurarea 
unei comunicări eficiente între legislative şi consultarea regulată în privinţa poziţiilor asumate pe teme europene. 
 
De altfel, încă de la începutul textului Declaraţiei, cele trei state recunosc contextul deosebit în care vor deţine 
Preşedinţia, menţionând provocarea reprezentată de viitoarele alegeri europene şi impactul pe care îl vor avea 
asupra arhitecturii instituţionale a Uniunii Europene după Brexit, pregătirea următorului exerciţiu financiar 
multianual, dar şi necesitatea unei mai mari implicări a cetăţenilor şi nivelelor naţionale în procesele decizionale 
ale UE. 
 
Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene se asigură prin rotaţie între statele membre, la fiecare 6 luni, iar ţările 
care deţin Preşedinţia lucrează îndeaproape în grupuri de trei, denumite trio-uri, stabilind obiectivele pe termen 
lung şi o agendă comună pentru o perioadă de 18 luni. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Reuniune România-Grecia-Bulgaria-Serbia, la Palatul Victoria 
O reuniune cvadrilaterală la nivel înalt România - Bulgaria - Grecia - Serbia va avea loc marţi, la Palatul Victoria, 
dezbaterile urmând să se concentreze pe proiectele de interconectare regională, stadiul aderării Serbiei la UE şi 
perspectiva europeană a întregii regiuni, conform unui comunicat al Executivului transmis AGERPRES. 
 
Vor avea loc consultări la nivel înalt între prim-ministrul Viorica Dăncilă, preşedintele Republicii Serbia, Aleksandar 
Vucic, prim-ministrul Greciei, Alexis Tsipras, şi prim-ministrul Republicii Bulgaria, Boiko Borisov. 
 
La finalul evenimentului, cei patru oficiali vor susţine declaraţii de presă comune. 
 
Reuniunea cvadripartită a premierilor României, Bulgariei şi Greciei şi a preşedintelui Serbiei este cea de a treia 
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ediţie a acestui format, după cele organizate în octombrie 2017, la Varna, şi în decembrie 2017, la Belgrad, se mai 
arată în comunicatul citat.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 MAE: România a dobândit statutul de participant la Comitetul de Asistenţă pentru Dezvoltare 
Ministerul Afacerilor Externe a salutat, luni, anunţul Organizaţiei pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică 
(OCDE) referitor la dobândirea de către România, începând cu luna aprilie, a statutului de participant la Comitetul 
de Asistenţă pentru Dezvoltare (DAC) al organizaţiei. 
 
Potrivit unui comunicat remis luni de MAE, în ultimii ani, România şi-a intensificat eforturile de participare la 
formatele de lucru ale OCDE şi de preluare a standardelor, bunelor practici şi recomandărilor organizaţiei. În 
prezent, România deţine statutul de participant, asociat sau invitat în 42 de structuri ale OCDE şi a adoptat 35 de 
instrumente juridice ale organizaţiei. 
 
"Acceptarea ţării noastre ca participant la DAC constituie un atu suplimentar la dosarul de aderare al României la 
OCDE. În calitate de participant la DAC, România va avea oportunitatea de a se implica activ în dezbaterile din 
cadrul acestui format, inclusiv în reuniunile la nivel înalt, în subiecte importante din domeniul cooperării pentru 
dezvoltare şi asistenţei umanitare", subliniază MAE. 
În scrisoarea de acceptare a invitaţiei OCDE ca România să devină participant la DAC, ministrul afacerilor externe, 
Teodor Meleşcanu, a arătat că, în această calitate, România va împărtăşi din experienţa pe care o are. 
 
"Suntem bucuroşi să contribuim la activitatea DAC, prin împărtăşirea perspectivei şi experienţei României şi să 
preluăm din experienţa membrilor Comitetului pe măsură ce dezvoltăm propriile programe şi sisteme de 
cooperare pentru dezvoltare", a spus Meleşcanu. 
 
Comitetul de Asistenţă pentru Dezvoltare din cadrul OCDE are un rol larg recunoscut pe plan internaţional în sfera 
cooperării pentru dezvoltare. Formatul reuneşte cei mai importanţi donatori globali de asistenţă pentru 
dezvoltare şi ajutor umanitar, având atribuţii în definirea Asistenţei Oficiale pentru Dezvoltare (AOD) şi a 
standardelor în materie, actualizarea listei statelor beneficiare, asigurarea analizei de specialitate, precum şi în 
diseminarea bunelor practici în domeniul cooperării pentru dezvoltare, precizează MAE. 
 
Sursa citată aminteşte că România a adresat, în decembrie 2017, solicitarea de a participa la activitatea DAC, 
aceasta fiind aprobată pe 8 martie.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 DEZASTRU în România: Acoperirea vaccinală a scăzut ALARMANT, sub limita OMS 
Acoperirea vaccinală în România s-a redus ”dramatic” de la an la an, situându-se sub sub limita de 95 la sută 
recomandată de către Organizaţia Mondială a Sănătăţii. Cu ocazia Săptămânii Europene a Vaccinării, Ministerul 
Sănătăţii (MS) a transmis un ”mesaj de susţinere fermă a vaccinării”, iar Sorina Pintea afirmă că ”Legea vaccinării 
trebuie să reprezinte o prioritate”. 
Potrivit MS, în contextul în care în România ”rata de vaccinare a scăzut dramatic în ultimii ani” instituţia doreşte 
să transmită un ”mesaj de susţinere fermă a vaccinării”, în Săptămâna Europeană a Vaccinării. 
 “Legea vaccinării trebuie să reprezinte o prioritate pentru noi. Avem nevoie de un cadru legislativ pentru binele 
copiilor noştri. Decizia părinţilor cu privire la vaccinarea copiilor trebuie să fie luată în urma informării, în mod 
responsabil. Să nu uităm că prin vaccinare au fost eradicate multe boli şi datorită vaccinurilor astăzi nu mai avem 
poliomielită sau alte afecţiuni care ne mutilau sau chiar omorau copiii. Cred că nu s-au făcut campanii suficient de 
agresive pentru a putea convinge părinţii să se informeze despre beneficiile vaccinării. Până la apariţia unui cadru 
legal, intenţionăm să demarăm campanii de vaccinare în zonele cu focare de rujeola şi populaţie vulnerabilă”, a 
declarat Sorina Pintea, ministrul Sănătăţii, citată în comunicatul de presă. 
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Potrivit MS, numărul total de cazuri confirmate cu rujeolă în România raportate până săptămâna trecută este 12 
368, din care 49 de decese. 
”În prezent, la nivel naţional, se înregistrează o scădere dramatică a acoperirii vaccinale la vaccinurile incluse în 
cadrul Calendarului Naţional de Vaccinare, care se situează sub limita de 95 % recomandată de către Organizaţia 
Mondială a Sănătăţii. Astfel, vaccinarea în România a scăzut constant de la an la an la toate vaccinurile incluse în 
Programul Naţional de Vaccinare” au transmis reprezentanţii ministerului. 
Potrivit acestora, la nivelul anului 2016, pentru copiii în vârstă de 18 luni, acoperirea vaccinală la nivel naţional s-a 
situat între 68,1% şi 95,4%. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Pașapoartele vor fi valabile 10 ani, după ce Camera Deputaţilor va vota legea 
Pașapoartele nu vor mai fi valabile cinci ani, ci 10. Guvernul a aprobat la începutul anului proiectul de lege care 
stabileşte noile reguli. Dar paşapoatele valabile 10 ani vor putea fi emise abia după ce Camera Deputaţilor va vota 
legea. 
Cetăţenii care au peste 25 de ani vor primi în curând paşapoate valabile 10 ani, şi nu cinci ca până acum. 
Vestea i-a bucurat pe românii care se lovesc de aglomerația de la ghișee, dar și de birocrație. 
Pentru cei cu vârste între 12 şi 25 de ani, paşaportul simplu electronic va fi valabil cinci ani, iar pentru cei cu vârsta 
de până în 12 ani valabilitatea paşapoartelor va fi de trei ani. 
Actul normativ reglementează și eliberarea pașaportului simplu temporar, care va putea fi emis doar în anumite 
situaţii de urgenţă: din motive de sănătate, familiale sau profesionale. 
Dacă titularul nu dispune de timpul necesar pentru eliberarea unui pașaport simplu electronic, poate solicita 
eliberarea paşaportului simplu temporar. Însă trebuie să facă și dovada urgenţei. 
Deputații sunt cei care vor da votul final. Proiectul de lege va ajunge apoi la președintele țării pentru promulgare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Fiscul va executa debitorii doar cu Declarația unică 212 
Formularul 212, recent introdus în legislație pentru declararea, impozitarea și taxarea veniturilor extrasalariale, va 
putea fi folosit de Fisc pentru executarea cu ușurință a datornicilor la scadență. 
O caracteristică a declarației unice (formularul 212) este aceea că devine titlu executoriu atunci când se atinge 
scadența la obligațiile de plată, au avertizat luni experții firmei de consultanță CONFirm. 
Altfel spus, Fiscul folosește direct informațiile din D212 pentru a soma neplătitorul și se poate ajunge mai repede 
la executarea silită, din moment ce nu mai trebuie să emită decizii de impunere. 
Titlul de creanță fiscală devine titlu executoriu la data la care se împlinește scadența sau termenul de plată 
prevăzut de lege, se prevede în Codul de procedură fiscală. O decizie de impunere, de exemplu, e un titlul 
de creanță fiscală; sau o declarație fiscală. Faptul că se ajunge la termenul de scadență și plata nu s-a realizat face 
ca acest titlu să fie folosit de organele fiscale pentru a executa silit contribuabilul, fără alte formalități. 
Nou introdusă în legislația fiscală, declarația unică 212 este un astfel de document (titlu de creanță fiscală), pe 
care Fiscul îl poate folosi pentru a executa silit contribuabilul care nu a plătit la termen dările la stat. 
Termenul de plată la această declarație unică este data de 15 martie a anului următor realizării venitului. Până la 
acest termen se pot face plăți de către contribuabil, în baza formularului depus la Fisc. 
Odată depășit termenul, organul fiscal poate să execute silit neplătitorul, folosindu-se de D212. E de reținut că 
executarea silită fiscală se face de către executorii Fiscului, iar nu de către executorii judecătorești la care merge, 
de obicei, un privat care are de recuperat o creanță. 
D 212 are şi un avantaj: contribuabilul va ști exact ce plătește. Pornind de la deciziile de impunere pe care le 
dădea înainte, Fiscul demara și executarea silită (dar în lipsa lor nu se putea executa silit). Uneori, deciziile de 
impunere se emiteau târziu, contribuabilul nu se mai lămurea ce-i cere Fiscul și de ce, iar apoi, când era executat 
silit, confuzia se adâncea și mai mult. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Arhiva SIPA iese la lumină: Solicitarea șefului comisiei parlamentare către Tudorel Toader și Mihai Fifor 
Preşedintele Comisiei parlamentare de anchetă a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru a clarifica aspectele ce 
ţin de desfiinţarea Direcţiei Generale de Protecţie şi Anticorupţie (DGPA), senatorul PSD, Viorel Salan, a declarat 
că a solicitat instituţiilor statului să îi confirme dacă a existat un protocol între Ministerul Apărării Naţionale 
(MApN) şi Ministerul Justiţiei (MJ) pentru derularea unui audit la arhiva SIPA. 
"În urma audierilor care au avut loc până în momentul de faţă rezultă că a fost încheiat un protocol între MJ şi 
MApN care permitea Ministerului Apărării derularea unui audit la DGPA. Faţă de aceste date am făcut conexiuni 
către instituţiile statului în drept să-mi confirme dacă a existat un asemenea protocol şi dacă a fost executată o 
asemenea misiune de audit", a afirmat Salan, luni, pentru AGERPRES. 
Comisia parlamentară de anchetă privind arhiva SIPA a audiat începând din octombrie 2017 foşti miniştri ai 
Justiţiei, membri în comisiile de inventariere, directori ai ANP şi alte persoane. 
La începutul lunii aprilie, Viorel Salan declara că raportul de etapă relevă aspecte de nerespectare a prevederilor 
legale referitoare la constituirea, predarea şi desfiinţarea arhivei, dar şi că existenţa unor anumite neîndepliniri 
legale vizând documentele clasificate din arhivă rezultă atât din corespondenţa comisiei cu diverse instituţii, cât şi 
din declaraţiile celor audiaţi. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Turismului a anunțat când începe distribuirea voucherelor de vacanţă 
Ministrul Turismului, Bogdan Trif, spune că de săptămâna viitoare va începe distribuirea voucherelor de vacanţă. 
El susţine că voucherele reprezintă un ajutor important atât pentru oameni, dar şi pentru turism, acestea putând 
fi folosite doar pe teritoriul României. 
Bogdan Trif a participat luni la o întâlnire de lucru organizată de Consiliul Judeţean Constanţa în parteneriat cu 
Ministerul Turismului, la Palatul Administrativ din Constanţa, pe tema deschiderii sezonului estival, la eveniment 
fiind prezenţi investitori din turism, autorităţi locale şi reprezentanţi ai organelor de control. 
La finalul întâlnirii, ministrul a spus, într-o conferinţă de presă, că se poate începe distribuirea voucherelor de 
vacanţă, angajaţii ministerului urmând să le primească săptămâna viitoare. 
„Voucherele de vacanţă au intrat în linie dreaptă. Săptămâna viitoare, Ministerul Turismului o să le acorde tuturor 
angajaţilor. Este un ajutor extrem de important atât pentru oameni, dar şi pentru turismul din România. Aceste 
vouchere de vacanţă, în valoare de 1.450 de lei pentru fiecare persoană, se pot cheltui doar pe teritoriul 
României”, a menţionat ministrul Turismului. 
Potrivit legii, salariaţii din instituţiile şi autorităţile publice vor beneficia, până la 30 noiembrie 2018, de 
indemnizaţie de vacanţă, sub formă de vouchere, în cuantum de 1.450 de lei. Acordarea voucherelor se face în 
limita sumelor prevăzute distinct cu această destinaţie, în bugetele proprii aprobate fiecărui ordonator de credite. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Eurostat: România ocupă locul 3 din UE în topul ţărilor cu cele mai mari deficite bugetare din 2017 
România este pe locul al treilea din UE la deficitul bugetar din 2017 (2,9% din PIB), după Spania şi Portugalia, arată 
datele comunicate luni de Eurostat - biroul de statistică al Comisiei Europene. 
România apare în statistica europeană cu un PIB de 858,3 miliarde de lei în 2017 şi cu un deficit bugetar de 25,01 
miliarde de lei - 2,9%, adică la limita superioară convenită prin Tratatul de la Maastricht. Cheltuielile au fost de 
33,4% din PIB, iar veniturile - de 30,5% din PIB. Potrivit Eurostat, două state membre au avut deficite egale sau 
mai mari de 3% din PIB: Spania (3,1%) şi Portugalia (3%). 
În anul 2017, cele mai mari excedente - venituri mai mari decât cheltuielile - bugetare au fost consemnate în 
Malta (+3,9%), Cipru (+1,8%), Republica Cehă (+1,6%), Luxemburg (+1,5%), Germania (+1,3%), Ţările de Jos 
(+1,1%), Danemarca (+1%), Bulgaria (+0,9%), Grecia şi Croaţia (+ 0,8%) şi Lituania (+ 0,5%). Slovenia a raportat un 
buget în echilibru, în care cheltuielile nu au depăşit veniturile. 
Cele mai scăzute deficite guvernamentale, ca procent din PIB, au fost înregistrate în Irlanda şi Estonia (-0,3%), 
Letonia (-0,5%) şi Finlanda (-0,6%). 
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În 2017, în zona euro, rata deficitului public în PIB a scăzut de la 1,5% în 2016 la 0,9% în 2017, iar în UE28 de la 
1,6% la 1%. 
„În această comunicare, Eurostat furnizează deficitul şi datoria publică date bazate pe cifrele raportate în prima 
notificare din 2018 a statelor membre ale UE pentru anii 2014-2017, pentru aplicarea procedurii de deficit 
excesiv. Această notificare se bazează pe sistemul ESA 2010 naţional conturi. Această comunicare include, de 
asemenea, date privind cheltuielile şi veniturile publice”, se menţionează într-un comunicat al Eurostat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Financial Times: Comisia Europeană vrea să redirecţioneze fonduri de coeziune, de zeci de miliarde de euro, 
de la ţări central şi est-europene/ Respectarea statului de drept, printre noile condiţii 
Comisia Europeană intenţionează să redirecţioneze fonduri de coeziune de zeci de miliarde de euro de care 
beneficiază state central şi est-europene spre ţări afectate de crize financiare, precum Grecia şi Spania, afirmă 
surse de la Bruxelles citate de Financial Times. 
Controversatele reforme vor fi parte a proiectului de buget al Uniunii Europene pentru perioada 2021-2027, care 
urmează să fie prezentat în luna mai, marcând reconfigurarea semnificativă a politicilor de coeziune în valoare de 
350 de miliarde de euro. 
Comisia Europeană vrea să pună capăt practicii acordării fondurilor de coeziune doar pe baza cuantumului 
Produsului Intern Brut, introducând criterii noi, precum rata şomajului în rândul tinerilor, starea educaţiei, situaţia 
mediului, numărul de imigranţi extracomunitari şi dezvoltarea inovaţiilor. 
Printre condiţiile suplimentare introduse de Bruxelles se va număra respectarea principiilor statului de drept, 
urmând să apară şi mai multe restricţii privind modul de utilizare a fondurilor comunitare primite. 
"Bruxellesul intenţionează să redirecţioneze fonduri de coeziune de zeci de miliarde de euro dinspre centrul şi 
estul Europei, din ţări precum Polonia, Ungaria şi Cehia, spre state afectate grav de crize financiare, de genul 
Spaniei şi Greciei. Detaliile reformelor încă sunt elaborate în culise. Dar diplomaţi şi alţi oficiali UE se aşteaptă ca 
rezultatul să fie o redirecţionare a fondurilor dinspre Polonia, Cehia şi ţările baltice spre state sudice precum Italia, 
Spania, Grecia şi chiar spre unele regiuni ale Franţei", precizează Financial Times. 
"Se încearcă aranjarea sistemului împotriva noastră. Este o nouă modalitate prin care să pierdem bani", a declarat 
ambasadorul unui stat est-european, citat de FT. 
Cancelarul Germaniei, Angela Merkel, şi Emmanuel Macron, preşedintele Franţei, au exprimat susţinere pentru 
ideea de a folosi fonduri comunitare pentru ajutarea ţărilor care acceptă solicitanţi de azil. 
Polonia şi Ungaria sunt criticate frecvent de Uniunea Europeană din cauza abaterilor de la standardele 
democratice. În plus, cele patru ţări din Grupul Vişegrad au denunţat solicitările de a primi refugiaţi 
extracomunitari în cadrul sistemului de redistribuire pe bază de cote stabilit de Comisia Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
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